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§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 

 

 

§ 6   Förvaltningschefens information 

Stadens nya äldreombudsman Linda Vikman presenterar sig och 

informerar om sitt uppdrag som fastställdes av 

kommunfullmäktige i en ny instruktion för äldreombudsmannen 

(kfs 2016:03). Den tidigare instruktionen från år 2007 (kfs 

2007:09) har därmed ersatts med den nya från 2016. Enligt den 

nya instruktionen har karaktären av äldreombudsmannafunktion 

förändrats.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar Linda Vikman för 

presentationen och informerar om att stadens nye 

äldreombudsman inte längre ger individuella stöd och rådgivning 

åt enskilda. Inkomna klagomål i enskilda fall samt synpunkter på 

äldreomsorgen utreder nuförtiden inspektörerna på 

äldreförvaltningen och de även tas emot av servicefunktionen 

Äldre Direkt samt på stadsdelsförvaltningarna enligt deras egna 

rutiner för hantering av inkomna klagomål och synpunkter. 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om att den 

13 december 2016 planeras ett heldagsseminarium för 

äldrenämnden i Farsta Gård som avslutas med nämndsammanträde 

kl. 16.00. Det ska bl.a. diskuteras äldrenämndens verksamhetsplan 

för år 2017 omfattande budget och nämndens uppdrag. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson underrättar nämnden om att 

förvaltningen har hävt nyligen avtal med två företag inom 

hemtjänsten: Kista Hemtjänst AB och Förenade Care AB. 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) undrar, i samband med 

inspektörernas ärende på förra nämnden § 15 ”Kartläggning av 

brukarnas möjlighet att påverka maten och måltiden på vård- och 

omsorgsboenden”, över olika svarsresultat rörande 

alkoholservering, då på sid 16 står det att var bara en vård- och 

omsorgsboende som har erbjudit vin till maten. 

 

Avdelningschefen AnnMarie Ståhl svarar att i inspektörernas 

rapport (dnr 430-416/2016) har kartläggning omfattat 68 vård- och 
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omsorgsboenden. Skillnader i svar om alkoholservering till maten 

under måltiderna på vård- och omsorgsboenden beror på vem som 

har svarat på inspektörernas fråga om alkoholservering. Ett annat 

svar kom från de äldre personer som bor på vård- och 

omsorgsboenden, när frågan gällde deras inflytande över maten 

och måltider, och en annan förklaring rörande servering av vin till 

måltider kom från ledningsgrupper för var och en vård- och 

omsorgsboende. 

 

Avdelningschefen Annelie Svensson presenterar 

anmälningsärendet § 12 ”Anmälan enligt lex Sarah rörande 

Stockholms Trygghetsjour” och svarar på frågor från nämnden. 

Annelie Svensson förtydligar att anmälan angår påtagliga (men 

inte allvarliga) brister i hantering av det inkomna larmet från 

Stockholms Trygghetsjour sida. Brister i hantering av larmanrop 

av hemtjänsten har Stockholms Trygghetsjour omgående 

kommunicerat till den berörda stadsdelförvaltningen (som 

beviljade biståndbeslutet om trygghetslarmet) som var skyldig att 

göra egen utredning enligt lex Sarah rörande vilka brister har 

begåtts av det larmmotagande hemtjänstföretag.  
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§ 7 Remiss av Motion från Anna König Jerlmyr m.fl. (M) 
om minskning av de höga sjuktalen inom stadens 
verksamheter  

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-389/2016 

Dnr 150-512/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om 

minskning av de höga sjuktalen inom stadens 

verksamheter. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-07-08.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat en motion  

Från Anna König-Jerlmyr (M), Dennis Wedin (M) och Markus 

Nordström (M) med begäran om yttrande senast 2016-10-28. 

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att sätta upp och arbeta mot målet: att sjukfrånvaron 

bland anställda i Stockholms stads verksamheter ska minska med 

två procentenheter fram till år 2019. 

 

Äldreförvaltningen framför att höga sjuktal och långa 

sjukskrivningar innebär höga kostnader och riskerar påverka 

effektivetet och service i stadens verksamheter negativt.  

Äldreförvaltningen anser att det är angeläget med ett aktivt och 

systematiskt arbetesmiljöarbete för att sänka sjukfrånvarotalen.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Eivor Karlsson m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (L) yrkar 

bifall till ett gemensamt förslag till beslut med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 


